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PROTOKÓŁ nr XVI//2016  

z przebiegu XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 2 września 2016 r. w godz. od 14.00 do 16:00 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radny Jarosław Kasprzak – nieobecny  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

6. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu  

7. Sławomir Waszak   - informatyk Urzędu 

8. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Życie Jarocina - Hieronim Czaplicki  

 

Porządek obrad XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

w dniu  23 sierpnia 2016 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa witając 

radnych oraz wszystkich gości zaproszonych, sołtysów i pracowników Urzędu. 

Przewodnicząca stwierdziła quorum, bowiem na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło  

14  radnych. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawił porządek obrad XVI sesji  o następującej treści:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości od  Agencji Nieruchomości Rolnych, 

2) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

3) przyjęcia „Planu  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków” 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-2019, 

6) udzielenia bonifikaty na sprzedaż lokali mieszkalnych w Żerkowie przy ul. 700-lecia 7, 

7) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na 

rok 2017 

7. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.    



2 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za” w obecności  

14 radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 20 lipca 2016 r. został wyłożony do 

wglądu przed wspólnym posiedzeniem komisji w dniu 30 września 2016r., obradami XVI sesji oraz  

w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

1. Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił się z prośbą do Burmistrza o pomoc w akceptacji budowy 

chodnika przy drodze wojewódzkiej w Lubini Małej przez Urząd Wojewódzki w Poznaniu. 

Wielokrotnie dzwoniłem, pisałem, aby sprawę przedstawić osobiście i mam wrażenie, że jestem 

zbywany. Radny zaproponował, aby w miarę możliwości zorganizować spotkanie z Panem 

Wojewodą w celu wspólnego omówienia zadania. Podkreślił, że pisma oficjalne przesłał i była 

wyrażona wola współdziałania.  

Burmistrz odpowiedział, że w dniu 13 września br. o godz. 10:00 do Urzędu przyjeżdża  

Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich z Ostrowa Wlkp. opiekujący się tym odcinkiem drogi  

w celu zapoznania się z całością dokumentacji i dokonania wizji w terenie. Burmistrz podkreślił, 

że cała korespondencja budowy chodnika w Lubini Małej toczy się od dłuższego czasu i w trakcie 

zmieniły się niektóre warunki zadania. Zasugerował, aby poczekać do zaplanowanego spotkania  

i później podjąć decyzję co dalej. 

2. Radna Ewa Marek Skiba podziękowała Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy za uwzględnienie 

wniosku mieszkańców i wyasygnowanie środków w budżecie gminy na budowę chodnika przy  

ul. Sienkiewicza w Żerkowie, gdzie mieszka dwójka dzieci niepełnosprawnych. Ponadto 

poinformowała, że ruszyły prace przy przełożeniu nawierzchni chodnika przy ul. Słowackiego 

Radna uważała w ramach dbałości o bezpieczeństwo przechodniów, w każdej miejscowości po 

kolei powinny być zrobione chodniki. Przypomniała o tablicy ogłoszeniowej, czy ona będzie 

zamontowana. Obecnie GS-y rozbudowują kiosk i znaczna część placu zostanie zabudowana, co 

wpłynie na ograniczenie widoczności. Mieszkańcy ogłoszenia, nekrologi zamieszczają na 

drzewie, 

3. Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Andraszak wnioskował w imieniu mieszkańców osiedla, aby 

wziąć pod uwagę wykonanie chodnika od sklepu „Polskiego” do ulicy Wyspiańskiego. Jest to 

odcinek drogi bardzo zarośnięty gdzie nie ma chodnika. 

4. Radna Ewa Marek-Skiba uzupełniła, że jest jeszcze jeden odcinek chodnika do zrobienia od 

posesji pani Andrzejczak do ulicy Słowackiego.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/114/16 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości 

Rolnych, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 



3 

 

2) ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Żerków, 

Przewodnicząca wyjaśniła, że na posiedzeniu komisji podjęto decyzję o wycofaniu w/w projektu uchwały  

i wprowadzeniu projektu uchwały w poniższej sprawie: 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/115/16 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) przyjęcia „Planu  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków” 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy gmina opracowując plan zagospodarowania przestrzennego 

myśli o powstających fermach, ponieważ może wyniknąć problem sporny jak z wiatrakami? 

Burmistrz odpowiedział, że planu zagospodarowania przestrzennego dla całej gminy nie ma, ponieważ 

wykonywany jest etapami z uwagi na znaczne koszty. (…) W przypadku budownictwa jesteśmy na takim 

stanowisku, że nie utrudniamy inwestorom miejscowym ani zewnętrznym budowy czegokolwiek. 

Oczywiście są pewne inwestycje, które wchodzą w środowisko i są inwestycjami kontrowersyjnymi dla 

danego otoczenia. Burmistrz podkreślił, że jest kilka wniosków, które dotyczą budowy dużych obiektów 

typowo rolniczych np. obór, chlewni. Natomiast jeżeli chodzi o fermy to są zlokalizowane w dwóch 

miejscach i na razie nie ma wniosków na kolejne. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał o farmy fotowoltaiczne?  

Burmistrz wyjaśnił, że w „Planie” ujęto farmy fotowoltaiczne. Zgodnie z nowymi przepisami wiatrak 

musi mieć 10-krotną wysokość. W przypadku jeżeli wiatrak już stoi, to w promieniu masztu i szerokości 

śmigła jest to strefa skażona i nie wolno budować. Ustrzegliśmy się od dalszej budowy wiatraków. 

Zmieniło się także podejście do budowy paneli fotowoltaicznych, które wcześniej były traktowane jako 

instalacje techniczne a teraz jako instalacje przemysłowe. W tym przypadku inwestor będzie musiał 

wykazać sąsiedztwo takiej instalacji, która na terenie gminy Żerków nie istnieje.  Burmistrz dodał, że 

prywatnie realizowane inwestycje dotowane przez WFOŚiGW są na razie zawieszone, ale gmina nie jest 

przeciwna realizowaniu takich inwestycji.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/116/16 w sprawie przyjęcia „Planu  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków”, 

stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  

o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2016. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 

zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 40.197.406,90 zł,  

w tym: dochody bieżące   – 39.851.745,19 zł 

  dochody majątkowe -        345.661,71 zł 

  dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 9.684.921,79 zł 

 wydatki do kwoty  44.102.653,55 zł 
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w tym: wydatki bieżące   – 36.925.036,14 zł 

dochody majątkowe -      7.177.617,41 zł 

dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 9.684.921,79 zł 

Przerwa w obradach 

Po przerwanie Skarbnik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały wprowadzającej zmiany do 

budżetu, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej 

oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków  

 Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji w dziale: 

 852 o kwotę 983,00 zł na opłacenie składki zdrowotnej za osoby pobierające niektóre świadczenia 

rodzinne, 

 801 o kwotę 42.691,91 zł na wyposażenie szkół w podręczniki i materiały edukacyjne. 

Ponadto Ministerstwo Finansów przyznało gminie Żerków kwotę 6.000,00 zł na dofinansowanie 

doposażenia szkół w pomoce dydaktyczne.  

W wyniku analizy wykonania budżetu za I półrocze 2016 dokonano aktualizacji planu dochodów.  

W poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej zmniejszono w części plan dochodów, ale 

znacznie są wyższe dochody niż zostały zaplanowane. Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział 

Terenowy w Poznaniu zwiększył areał do opodatkowania oraz Polskie Górnictwo Naftowe  

i Gazownictwo SA Oddział w Zielonej Górze przekazało kwotę opłaty eksploatacyjnej wyższą  

o 376.390,00 zł (zmiana stawek). 

Ogółem dochody i wydatki budżetu zwiększono o kwotę 651.072,57 zł. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że w planie wydatków dokonano zwiększenia i przesunięcia kwot  

w poszczególnych podziałkach klasyfikacjach: 

 dział 010 - zwiększono plan o 5.000,00 zł na wykup gruntu pod przepompownie ścieków i 5.500,00 zł 

- odpis na izby rolnicze, 

 dział 700 - zwiększono plan o 68.726,00 zł, w tym: na remonty mieszkań komunalnych  

w Dobieszczyźnie i Przybysławiu 64.000,00 zł i 4.726,00 zł na opłacenie czynszu dla Spółdzielni 

Mieszkaniowo-Administracyjnej w Raszewach, 

 dział 801 - gmina otrzymała dotację na wyposażenie szkół w podręczniki. Ustalono dotację dla 

Stowarzyszenia Edukacyjnego w Lubini Małej w kwocie 2.915,63 zł i w Ludwinowie w kwocie 

2.574,10 zł.: 

 rozdział 80101 - zwiększono plan wydatków o 30.000,00 zł na zakup pieca, zmywarki i szafek do 

punktu wydawania posiłków budynek na ul. Kolejowej Szkoły Żerków oraz 20.000,00 zł na 

remont dachu budynek na ul. Kolejowej Szkoły Żerków. Zmniejszono własne środki o kwotę 

10.000,00 zł - zakup pomocy dydaktycznych na rzecz innych zakupów, 

 rozdział 80103 - przeniesiono wolne środki na rozdział 80101, 

 rozdział 80110 - zwiększono plan wydatków na zakup stolików i krzeseł na korytarze w budynku 

gimnazjum - 17.000,00 zł oraz na remont elewacji budynku (naprawa szkody po ulewach) - 

30.000,00 zł., 

 rozdział 80114 - przeniesiono wolne środki na zakup usług pozostałych w GZEAS - 1.700,00 zł., 

 rozdział 80148 - zwiększono plan o 50.000,00 zł na zakup żywności w stołówkach szkolnych  

i stołówce przedszkolnej, 

 rozdział 80149 - przeniesiono wolne środki na wypłatę dodatków mieszkaniowych i wiejskich dla 

nauczycieli w Szkole Podstawowej w Chrzanie - 700,00 zł., 

 rozdział 80150 – przeniesiono wolne środki na wypłatę dodatków mieszkaniowych i wiejskich dla 

nauczycieli w Szkole Podstawowej w Chrzanie - 1.000,00 zł., 

  dział 854 rozdział 85417 - przeniesiono wolne środki w ramach rozdziału na zakup tapet, farb, 

środków czystości, lodówki do schroniska przy Szkole Podstawowej w Żerkowie. 

 dział 900 - zwiększono plan w rozdziale 90001 na bieżące utrzymanie oczyszczalni ścieków i pomp 

kanalizacyjnych o 74.657,00 zł a zmniejszono opłatę o 486,30 zł.  

 W rozdziale 90003 zabezpieczono kwotę 26.000,00 zł na wykonanie opłotowania przy ulicy 

Jarocińskiej. 
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 dział 921 - dokonano przeniesienia kwoty 10.000,00 zł z opłaty VAT na zakupy dotyczące 

utrzymania sal wiejskich. Natomiast § 6050 zwiększono o kwotę 300.000,00 zł z przeznaczeniem na 

"Budowę obiektu rekreacyjnego na osiedlu w Żerkowie". 

Radny Bogdan Bożejewicz zabierając głos odczytał zapis z uzasadnienia mówiący, że  ANR Oddział 

Terenowy w Poznaniu zwiększył areał do opodatkowania, na czym to polegało?, ponieważ teren gminy 

się nie zwiększył oraz jakiej kwoty dotyczy?    

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wszystkie jednostki uspołecznione względnie działalności gospodarcze 

same sporządzają deklaracje podatkowe. Wynika z tego, że dokonano inwentaryzacji gruntów i na tej 

podstawie zapłacono wyższy podatek. Jest to kwota ok 200 tys. zł. Dodała, że do Agencji wróciła część 

gruntów gospodarstw indywidualnych. Zmniejszył się podatek z gospodarstw indywidualnych  

a zwiększył w gospodarce uspołecznionej.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/117/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok, stanowi  

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-2019, 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że planowane dochody na 2016 rok wzrosły o 2.589.065,02 zł do kwoty 

40.197.406,90 zł,  

w tym: 

 dochody bieżące wzrosły do kwoty 39.851.745,15 zł, 

 dochody majątkowe wzrosły do kwoty 345.661,71 zł. 

Natomiast planowane dochody na lata 2017, 2018 i 2019 rok pozostają bez zmian. 

Planowane wydatki na 2016 rok wzrosły ogółem o 2.589.065,02 zł, 

w tym: 

 wydatki bieżące wzrosły do kwoty 36.925.036,14 zł, 

 wydatki majątkowe wzrosły do kwoty 7.177.617,41 zł. 

Planowane wydatki na lata 2017, 2018 i 2019 oraz przychody i rozchody pozostają bez zmian. 

Poinformowała, że nakłady przedsięwzięć zwiększono o 300.000,00 w roku 2016 na przedsięwzięcie pn. 

„Budowa obiektu rekreacyjnego z małą architekturą na osiedlu w Żerkowie. Pozostałe przedsięwzięcia 

WPF na lata 2016-2019 nie ulegają zmianie.  

Radna Ewa Marek-Skiba odnosząc się do realizacji budowy obiektu rekreacyjnego w Żerkowie  

i zwiększonego limitu środków w roku 2016 do wysokości 500 tys. zł - zapytała czego można się 

spodziewać?, jak odpowiadać na pytania mieszkańców? - że w roku 2016 może powstać boisko lub 

huśtawki dla dzieci. 

Burmistrz odpowiedział, że tak.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/118/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2016-2019, stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

6) udzielenia bonifikaty na sprzedaż lokali mieszkalnych w Żerkowie przy ul. 700-lecia 7, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVI/119/16 w sprawie udzielenia bonifikaty na sprzedaż lokali mieszkalnych w Żerkowie 

przy ul. 700-lecia 7 , stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 
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7) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na 

rok 2017 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/120/16 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej na rok 2017, stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Punkt 7 – Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 

Przewodnicząca poprosiła  Skarbnika o przedstawienie informacji w tym względzie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią informacji z wykonania 

budżetu za I półrocze 2016 r. oraz  z WPF. Jeśli są pytania to bardzo proszę zadawać. Dodała, że 

zadłużenie gminy znacznie się zmniejszyło w stosunku do ogólnego budżetu, które wynosi 5 %  

a możliwość zadłużenia zgodnie z przepisami może być do 60 %. Jako gmina mamy sytuację finansową 

bardzo dobrą, zadawalającą. Kredytów na razie nie zaciągamy mimo, że były planowane. Zadania 

realizujemy w ramach własnych środków. 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania dotyczące przekazanej przez Burmistrza Informacji z wykonania 

budżetu za I półrocze 2016 r. oraz informacji o kształtowaniu się WPF? 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 r., informacją o kształtowaniu się WPF wraz  

z informacjami jednostek organizacyjnych gminy stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu obrad poprosiła Burmistrza o dalsze odpowiedzi na 

zapytania radnych. 

Burmistrz ponownie powrócił do udzielonej odpowiedzi radnemu Sebastianowi Nowaczykowi 

przypominając, że spotkanie odnośnie budowy chodnika w Lubini Małej przy drodze wojewódzkiej 

nastąpi w dniu 13 września b.r. o godz. 10:00 w Urzędzie i później wizja w terenie. 

Burmistrz zwracając się do radnej Ewy Marek-Skiby wyjaśnił, że sprawa tablic ogłoszeniowych będzie 

porządkowana na terenie całej gminy jak i w mieście Żerków. W pierwszej kolejności zostaną naprawione  

i wymienione tablice sołeckie a na osiedlu w najbliższym czasie będzie zrobiona tablica wolnostojąca. 

Ponadto poinformował, że na przystankach autobusowych zostaną wykonane tablice z nazwą danej 

miejscowości, ponieważ kiedyś były znaki mówiące o jej nazwie a teraz są znaki graficzne.  

Burmistrz poinformował o: 

 organizowanej imprezie w sobotę 3 września 2016 w amfiteatrze na pożegnanie lata. Impreza 

została połączona z jubileuszem 70-lecia Koła Łowieckiego „Borsuk” w  Żerkowie, która 

rozpocznie się uroczystą mszą polową i intencji myśliwych w oprawie muzycznej Capelli Zamku 

Rydzyńskiego. Capella składająca się z instrumentów dętych zagra również koncert z utworami 

o tematyce myśliwskiej. Następnie wystąpi zespół „The Beatlmen” przypominający Beatlesów, 

który przypomni ich szlagiery oraz „Czerwonych Gitar. Gościem wieczoru będzie pan Andrzej 

Cierniewski pochodzący z Krotoszyna. Na zakończenie dla wszystkich odbędzie się zabawa 

taneczna. 

 Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików w kolarstwie szosowym połączone z  Memoriałem 

Janusza Jajczyka. Kolarze będą rywalizowali w trzech konkurencjach: jazda indywidualna na czas 

- dystans 5 km, jazda dwójkami na czas - dystans 10 km oraz wyścig ze startu wspólnego  

młodziczka - dystans 22 km, młodzik - dystans 33 km. Burmistrz poinformował o utrudnieniach 

na wyznaczonych odcinkach dróg gminy Żerków. Start kolarzy młodzików nastąpi o godz.10:00 

na wysokości posesji Państwa Siwków w Żółkowie a zakończy się o godz. 12:00. Kolejny start 

odbędzie się o godz. 17:00. W niedziele jest wyścig na pętli Żerków-Raszewy-Brzóstków-Żerków. 

Burmistrz prosił o zachowanie bezpieczeństwa w tym czasie, 

 w dniu 6 września 2016 r. (wtorek) o godz. 13:00 zostanie dokonane otwarcie drogi  
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w Miniszewie, na które zaprasza Sołtys Wsi Miniszew.  

Burmistrz poinformował także o realizacji dobudowy chodników na terenie gminy oraz, że rozstrzygnięto 

przetarg na realizację odcinka drogi w Radlinku. Burmistrz prosił radnych i mieszkańców gminy  

o dbanie, aby powstałe chodniki przy posesji nie zarastały. 

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       

Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad przedstawiła projekt uchwały 

powiatowej w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Żerków w roku 2017 r. 

z przeznaczeniem na zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej Lisew – Ludwinów nr 620029 P”  

w wysokości 500 tys. zł. 

Radny Jan Barański zapytał czy wpłynął wniosek od straży? 

Burmistrz wyjaśnił, że wpłynął wniosek od straży, aby przesunąć środki te, które były w tegorocznym 

budżecie przeznaczone na samochód, ponieważ w przyszłym roku ma ruszyć program modernizacyjny 

dla jednostek ochotniczych straży pożarnych a kolejny wniosek dotyczy ograniczenia ilości pojazdów 

pożarniczych. 

Przewodnicząca odczytała wniosek Komendanta M-G ZSP RP w Żerkowie w sprawie ograniczenia ilości 

pojazdów pożarniczych na terenie Miasta i Gminy Żerków. Wniosek wraz z Uchwałą Zarządu M-G 

ZOSP RP w Żerkowie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że nie wie dlaczego Zarząd M-G ZOSP RP przyjął wniosek o ograniczenie 

ilości pojazdów. Uważała, że tam gdzie są potrzebne powinny funkcjonować. 

Radni przedyskutowali sprawę ilości utrzymywanych samochodów pożarniczych w jednostkach OSP. 

Radny Jan Barański zapytał jak wygląda sprawa ilości samochodów pożarniczych, gdzie jedne jednostki 

mają dwa a inne jeden samochód?  

Burmistrz odpowiedział, że przyjął informację, która jest analizą. Proszę nie wyręczać mnie, ponieważ 

sprawa należy do kompetencji Burmistrza i gdzie będzie trzeba tam będzie samochód.  Nie wycofujemy 

się z tego, że Dobieszczyźnie należy się samochód. Przy pierwszym kompletowaniu dokumentów była 

prawie 100 % pewność, że po podpisaniu wszystkich dokumentów OSP dostanie samochód. Okazało się, 

że przygotowane dokumenty były niewystarczające i należało przygotować kolejny wniosek  do programu 

ogłoszonego przez Urząd Marszałkowski. Ale przygotowany wniosek znalazł się na  

17 miejscu a były punktowane tylko dwa pierwsze miejsca. Z tego pierwszy wniosek był na  

15 samochodów a drugi przyznano Gminie Ceków - ogólnie to kwota 16 mln. zł. Od 2010 roku  na 

wsparcie jednostek OSP nie ma środków. Burmistrz nadmienił, że jest w opracowaniu ustawa o systemie 

wspierania straży pożarnych, ale to jest projekt. Dlatego wniosek jest u pani Skarbnik, aby środki 

zaplanowane na samochód nie blokować tylko przesunąć na inne zadanie. W kolejnym roku budżetowym 

będą przewidziane środki. Ponadto poinformował, że złożono wniosek do Marszałka Wielkopolskiego na 

mały dyspozycyjny samochód. Burmistrz uważał, że byłoby nielogiczne i nieekonomiczne, aby takiego 

samochodu z dofinansowaniem gmina nie wzięła. Doskonale wiemy jakie mamy samochody, które należy 

ewentualnie doposażyć, a z którego zrezygnować.  Mamy jednostkę w Bieździadowie, która nie ma 

samochodu a też by chciała. Straż nigdy nie została bez środków zwłaszcza na podstawowe utrzymanie  

i szkolenia. Zrobiono szeroką akcję szkoleń w oparciu o środki, które miała PSP. Wszystkie procedury są 

wspierane i finansowane. Burmistrz podkreślił, że do spraw strażackich należy jeszcze wrócić  

i porozmawiać na  jednym z posiedzeń komisji rady. 

Radny Jan Barański powiedział, że nurtuje go to, iż jednostka OSP w Dobieszczyźnie od 5 lat jest 

włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego a zakup samochodu dla jednostki jest 

odkładany. Natomiast po dwa samochody mają inne jednostki a środków brak.  

Burmistrz odpowiedział, że jest otwarty na wszelkiego rodzaju propozycje. Ale trzeba być 

konsekwentnym i nie robić ludziom wody z mózgu. Sami nie wiecie co chcecie. Były jednostki, które 

potrzebowały wymiany sprzętu i dostały to co chciały. Dodał, że w dniu 10 września br. odbędzie się 

uroczyste poświęcenie samochodu odbudowanego przez jednostkę OSP w Żernikach. Samochód ten 

wcześniej był w Żerkowie, Dobieszczyźnie i Szczonowie.   

Radny Jan Barański dodał, że był także w Golinie. 

Burmistrz odpowiedział, że samochód był w Golone wypożyczony jako pełnosprawne auto, aby 

jednostka OSP Golina uzyskała punkty. Zachowujemy się racjonalnie i normalnie pomagając innym, aby 
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mogli otrzymać auto dla swojej jednostki. Samochód został odbudowany siłą strażaków. Posiada przedni 

napęd i ma wszystkie elementy, które są niezbędne na taki teren. OSP Dobieszczyzna otrzymała  

propozycję, aby za środki zaplanowane dokonać  zakupu samochodu używanego, młodszego. Burmistrz 

podkreślił, że jeżeli OSP Dobieszczyzna ma taką pewność, że w kolejnym roku zostanie uwzględniona  

w nowym programie, to można poczekać rok.   

Radny Jan Barański pogratulował strażakom Żernik wyremontowania samochodu. Ale po co innym 

jednostkom po dwa samochody, po jednym to rozumiem. 

Radny Wojciech Raś uważał, że jeżeli Żerniki mają wyremontowany większy, silniejszy samochód, to ten 

mały „Mercedes” mogą sprzedać i zakupić sprzęt na wyposażenie, bo po co w Żernikach dwa auta. 

Radny Janusz Szóstek przedstawił zarys historyczny działalności jednostki OSP w Żernikach w okresie  

25-letnim oraz jak doszło do wyremontowania samochodu, za jakie środki, który jednostka OSP  

w  Szczonowie przeznaczyła na złom. Ktoś zrobił propagandę i wymyślono, że jednostki nie mogą mieć 

dwóch samochodów, jak nie można mieć dwóch samochodów, to nie będzie. Ale nie może ktoś wyciągać 

ręki do czegoś, co strażacy zrobili. Nikt z nimi nie rozmawiał tylko otrzymali pismo od Gminnego 

Komendanta o przekazaniu  samochodu. Radny uważał, że to nie było w porządku.    

Radny Wojciech Raś uważał, że jeżeli była włożona praca to nie można odbierać sprzętu, ale można jeden 

z nich sprzedać i drugi doposażyć. 

Radny Janusz Szóstek podkreślił, że strażacy pozyskali środki oraz materiały i gdyby każda jednostka 

zainwestowała w taki sposób byłoby dobrze.     

Burmistrz stwierdził, że temat jest szeroki i można go omówić na spotkaniu komisji Rady, aby nie było 

niedomówień. Zaznaczył, że auto jest bardzo funkcjonalne i może być wykorzystane do innych celów. 

Radny Janusz Szóstek uważał, że takie auto może być wykorzystane na miejscu, gdzie występuje 

największe zagrożenie powodziowe. 

Radny Jan Barański powiedział, że wszyscy chcą, my też chcemy drugi samochód. 

Burmistrz odpowiedział, że jedni chcą a drudzy robią.    

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy gmina może wziąć auto w leasing? 

Przewodnicząca przerwała dyskusję uznając, że temat ten można przeanalizować na posiedzeniu komisji 

oraz wyjaśnić nasuwające się wątpliwości.       

 

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział  i o godz. 16:00 zamknęła XVI sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

PRZEWODNICZĄCA  

Rady Miejskiej Żerkowa 

 

            /-/ Barbara Urbańska 

  

 

  

 

 

 

 

 


